
 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
KULTUURIKOMISJON  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda       5. detsember 2019 nr 1-10/25 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.40 
 
Koosolekut juhatasid Marko Tiitus, Peeter Allikoja (osaliselt päevakorrapunktis nr 3) 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Malle Allese, Peeter Allikoja, Agda Grahv, Vallo Kirs, Riivo Neering, 
Valli Pang, Veronika Raudsepp Linnupuu, Tonio Tamra, Marko Tiitus, Ruth Vaar, Valter Vaha 
Võttis osa asendusliige Jaana Hinno (Matti Looga asendusliige) 
Puudus Matti Looga 
Koosolekul viibisid: rahandusamet juhataja Marika Aaso, sisekontrolör Liivia Kruusmägi, Sakala 
Keskuse direktor Jaanus Kukk, kultuuri- ja noorsootöö spetsialist Evelin Lagle, linnapea 
Madis Timpson 
 
 
Komisjoni esimees küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra.  
Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
PÄEVAKORD: 
1. Ülevaade Euroopa Kultuuripealinn 2024 arengutest 
2. Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine 
3. Projektitoetused 
4. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Ülevaade Euroopa Kultuuripealinn 2024 arengutest  
KUULATI: 
J. Kukk andis ülevaate Euroopa Kultuuripealinn 2024 arengutest (ettekanne lisatud protokollile). 
 
16.04 saabus V. Raudsepp Linnupuu. 
16.07 saabus V. Vaha. 
16.17 saabus M. Allese. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 
35 362 055  eurot ning mis on hetkel I lugemisel.  
 
Komisjoni esimees pani hääletusele ettepaneku toetada eelarve esimest lugemist. 
Hääletati: 
12 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 
 
OTSUSTATI: 
1. Toetada eelarve esimest lugemist.  
2. Komisjoni liikmetel esitada kirjalikult oma ettepanekud eelarve kohta hiljemalt 13. jaanuariks 
2020. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Projektitoetused 
 
Kultuurivaldkonna taotlused: 

•  Heiki Raudla taotleb 300 eurot Sakala Kalender 2021 väljaandmiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 300 eurot. 

 
•  Tartu Ülikool taotleb 925 eurot Väärikate ülikooli korraldamiseks. 

 
A. Grahv ja E. Lagle taandasid ennast Tartu Ülikooli taotluste arutelust ja otsustamisest ning 
lahkusid ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 700 eurot. 
 

•  Viljandi Vanamuusika Festival Mittetulundusühing taotleb 500 eurot Sariprojektiks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 450 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Viljandimaa rahvakultuuriselts taotleb 1000 eurot laste ja noorte 
solistide lauluvõistluse "Hoogsas rütmis" korraldamiseks. 
 
M. Allese – Eraldada küsitud 1000 eurot. 
T. Tamra -  Määrata summade ettepanekute keskmine ehk 850 eurot, nii nagu me esimeste 
taotluste puhul tegime.  
 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
1000 eurot – 2 poolthäält 
850 eurot – 10 poolthäält 
Otsustati: 
Komisjoni ettepanek eraldada 850 eurot. 

 
•  Viljandi Vanamuusika Festival Mittetulundusühing taotleb 1500 eurot festivali "Koolijazz = 

Jazzikool 16,0" ettevalmistusteks ja teostamiseks. 



 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Viljandi Fotoklubi taotleb 450 eurot Viljandi Aasta Foto 2019 
“Viljandimaa DNA”. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 350 eurot. 
 

•  Sihtasutus Ugala Teater taotleb 2000 eurot Ugala 100. juubeli puhul lastelavastuste jaoks 
loodud laulude lauliku välja andmiseks. 
 
V. Kirs taandas ennast Sihtasutus Ugala Teater taotluse arutelust ja otsustamisest ning lahkus 
ruumist. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1500 eurot. 
 

•  Sihtasutus Eesti Tantsuagentuur taotleb 2000 eurot Koolitantsuks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1250 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Evestuudio taotleb 11 500 eurot XXVII NOTAFE ja rahvusvahelise 
suvekooli korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 2750 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing Viljandimaa Kammerkoor taotleb 400 eurot Kammerkoori festivaliks 

ettevalmistuse koorilaagriks. 
 
T. Tamra taandas ennast Mittetulundusühing Viljandimaa Kammerkoor  arutelust ja 
otsustamisest. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 400 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Kultuur aitab hingata taotleb 1200 eurot multimeedianäituseks: 
KONDAS 360'. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 900 eurot. 

 
•  EELK Kirikupäeva ja laulupeo sihtasutus taotleb 5000 eurot Vaimulik laulupeoks ja 

kirikupäevaks 03.07-04.07.2020. 
 

M. Tiitus ja T. Tamra taandasid ennast EELK Kirikupäeva ja laulupeo sihtasutuse taotluse 
arutelust ja otsustamisest ning lahkusid ruumist.  
 
M. Tiitus andis taotluse arutelus ja otsustamises juhtimise üle P. Allikojale.  
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 3000 eurot. 

 
•  Mittetulundusühing OMA Stuudio taotleb 994 eurot Tantsunädal 2020 korraldamiseks. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot. 



 
•  MTÜ Teatrihoov taotleb 500 eurot Loomeresidentuuri korraldamiseks Koidu seltsimajas. 

 
E. Lagle taandas ennast MTÜ Teatrihoov taotluse arutelust ja otsustamisest ning lahkus 
ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 400 eurot. 

 
•  Tartu Ülikool taotleb 925 eurot Tudengite Teatripäevadeks. 

 
A. Grahv ja E. Lagle taandasid ennast Tartu Ülikooli taotluste arutelust ja otsustamisest ning 
lahkusid ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 400 eurot. 
 

•  Tartu Ülikool taotleb 1350 eurot Omakultuuriakadeemia korraldamiseks. 
 
A. Grahv ja E. Lagle taandasid ennast Tartu Ülikooli taotluste arutelust ja otsustamisest ning 
lahkusid ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 750 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Loovlend taotleb 2460 eurot projektiks „Küpsed õunad ei kuku puust 
kaugele“.  
 
R. Neering – Ettepanek eraldada aida rendiks 460 eurot. 
T. Tamra - Määrata summade ettepanekute keskmine ehk 600 eurot. 
 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
460 eurot – 11 poolthäält 
600 eurot – 1 poolthääl 
Otsustati: 
Komisjoni ettepanek eraldada 460 eurot aida rendiks. 

 
•  Mittetulundusühing Pihlamäe taotleb 2152 eurot Argipäevakooliks Tule õue!. 

 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Colombina taotleb 5045 eurot  oratooriumi “Kristus” kontserttuuri 
korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 800 eurot. 

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab kultuurivaldkonna taotlustele eelpool määratud 
summad.  
Hääletati: 
12 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud.  
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjoni liikmetele sobib, kui esimesest taotlusvoorust ülejääv 2540 
eurot jääb reservi. Komisjoni liikmed nõustusid. 
 



Spordivaldkonna taotlused: 
 

•  Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotleb 600 eurot XXXVI Sakala lauatennise karikasarja 6-
etapilise seeriavõistluse 3 etapi korraldamiseks. 
 
P. Allikoja taandas ennast Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot.  
 

•  Viljandi Maleklubi CC Fellin taotleb 1000 eurot Lev Braschinsky 10. mälestusturniiriks 
males. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 900 eurot. 
 

•  Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotleb 600 eurot Laste GP lauatennisevõistluse 
korraldamiseks. 
 
P. Allikoja taandas ennast Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot. 
 

•  Tenniseklubi "Fellin" taotleb 3000 eurot Tennis Europe sarja kuuluvate rahvusvaheliste 
noorte U12 ja U16 tenniseturniiride korraldamiseks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 2000 eurot. 
 

•  Tenniseklubi "Fellin" taotleb 1000 eurot Eesti GP sarjaks, lastetennise ja noorteliiga 
turniirdeks. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 

 
•  Viljandi Sõudeklubi taotleb 340 eurot Viljandi sõudjate osalemiseks Eesti sisesõudmise 

etappidel. 
 

R. Vaar taandas ennast Viljandi Sõudeklubi taotluste arutelust ja otsustamisest ning lahkus 
ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 340 eurot. 

 
•  Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotleb 500 eurot Viljandi LTK Sakala kõrgliiga 

meeskonna osalemiseks Eesti võistkondlikel meistrivõistlustel 3 viimasel mängupäeval. 
 
P. Allikoja taandas ennast Viljandi Lauatenniseklubi Sakala taotluste arutelust ja 
otsustamisest ning lahkus ruumist. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 500 eurot. 
 

•  Viljandi Orienteerumisklubi Lehola taotleb 600 eurot Viljandimaa orienteerumispäevakute 
korraldamiseks. 



 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot. 
 

•  Siseministeerium taotleb 4500 eurot jõustruktuuride spordimängud 2020 korraldamiseks 
Viljandi linnas. 
 
M. Tiitus – Summade ettepanekute keskmine on 2000 eurot.  
V. Vaha – Kuna tegu on ministeeriumi üritusega, siis ei peaks seda projekti toetama. Riik 
peaks ja võiks oma asutuste ülalpidamisega ise hakkama saada. Meil on endal linnas 
klubisid, kes vajaksid seda raha palju rohkem. 
V. Kirs – Ettepanek eraldada 400 eurot spordirajatiste rendiks + 500 eurot majutuseks. 
Kokku 900 eurot ja seda sihtotstarbeliselt. 
T. Tamra – Minu ettepanek on sihtotstarvet mitte määrata. 
 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
Mitte eraldada –  4 poolthäält 
900 eurot (mitte sihtotstarbeliselt) – 6 poolthääl 
2000 eurot – 1 poolthääl 
Otsustati: 
Komisjoni ettepanek eraldada 900 eurot. 

 
•  EESTI KERGEJÕUSTIKUVETERANIDE ASSOTSIATSIOON taotleb 4100 eurot 

Baltimaade lahtised meistrivõistlused seenioridele kergejõustikus. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 2800 eurot. 
 

•  Viljandi Suusaklubi taotleb 1350 eurot Viljandi esindusvõistkonna osalemiseks Eesti 
pikamaasuusatamise sarjas. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Noorte Talu taotleb 913 eurot Noorte suusapäevadeks 2020. 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 600 eurot. 
 

•  Mittetulundusühing Motospordiklubi Nord taotleb 3000 eurot koolituste korraldamiseks 
(võistluspaatide ehitus, U.I:M.-i reeglid, mootorid). 
 
Lähtuvalt summade ettepanekute keskmisest on komisjoni ettepanek eraldada 1000 eurot. 
 

•  Eesti Arboristide Ühing taotleb 5000 eurot Balti Meistrivõistlused arboristikas 2020. 
 
P. Allikoja – See projekt ei peaks olema spordivaldkonna all, tegemist on kutseala 
võistlusega. Ettepanek mitte eraldada neile raha. 
M. Tiitus – Summade ettepanekute keskmine on 1500 eurot.  
 
Koosoleku juhataja pani ettepanekud konkureerivale hääletusele. 
Hääletati: 
Mitte eraldada – 7 poolthäält 
1500 eurot – 5 poolthääl 
Otsustati: 



Mitte eraldada. 
 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab spordivaldkonna taotlustele eelpool määratud 
summad.  
Hääletati: 
11 poolt, 1 erapooletu, vastuhääli ei olnud,  
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjoni liikmetele sobib, kui esimesest taotlusvoorust ülejääv 7160 
eurot jääb reservi. Komisjoni liikmed nõustusid. 
 
OTSUSTATI: 
1. Eraldada (kultuurivaldkond): 
1.1 Heiki Raudla Sakala Kalender 2021 väljaandmine 300 € 
1.2 Tartu Ülikool Väärikate ülikooli korraldamine 700 € 

1.3 
Viljandi Vanamuusika Festival 
Mittetulundusühing 

Sariprojekt 450 € 

1.4 
Mittetulundusühing Viljandimaa 
rahvakultuuriselts 

Laste ja noorte solistide lauluvõistluse 
"Hoogsas rütmis" korraldamine 

850 € 

1.5 
Viljandi Vanamuusika Festival 
Mittetulundusühing 

Festival "Koolijazz = Jazzikool 16,0" 
ettevalmistus ja teostamine 

1 000 
€ 

1.6 
Mittetulundusühing Viljandi 
Fotoklubi 

Viljandi Aasta Foto 2019 “Viljandimaa DNA” 350 € 

1.7 Sihtasutus Ugala Teater 
Ugala 100. juubeli puhul lastelavastuste jaoks 
loodud laulude lauliku välja andmine 

1 500 
€ 

1.8 Sihtasutus Eesti Tantsuagentuur Koolitants 2020: tants on kunst 
1 250 

€ 

1.9 Mittetulundusühing Evestuudio 
XXVII NOTAFE ja rahvusvahelise suvekooli 
korraldamine 

2 750 
€ 

1.10 
Mittetulundusühing Viljandimaa 
Kammerkoor 

Kammerkoori festivaliks ettevalmistuse 
koorilaager 

400 € 

1.11 
Mittetulundusühing Kultuur aitab 
hingata 

Multimeedianäitus: KONDAS 360' 900 € 

1.12 
EELK Kirikupäeva ja laulupeo 
sihtasutus 

Vaimulik laulupidu ja kirikupäev 03.07-
04.07.2020 

3 000 
€ 

1.13 Mittetulundusühing OMA Stuudio Tantsunädal 2020 600 € 

1.14 MTÜ Teatrihoov 
Loomeresidentuuri korraldamine Koidu 
seltsimajas 

400 € 

1.15 Tartu Ülikool Tudengite Teatripäevad 400 € 
1.16 Tartu Ülikool Omakultuuriakadeemia 750 € 

1.17 Mittetulundusühing Loovlend Küpsed õunad ei kuku puust kaugele 
460 € 

aida 
rendiks 

1.18 Mittetulundusühing Pihlamäe Argipäevakool Tule õue! 600 € 

1.19 Mittetulundusühing Colombina 
Oratooriumi “Kristus” kontserttuuri 
korraldamine 

800 € 

 
2. Eraldada (spordivaldkond): 

2.1 Viljandi Lauatenniseklubi Sakala 
 XXXVI Sakala lauatennise karikasarja 6-
etapilise seeriavõistluse 3 etapi korraldamine 

600 €  

2.2 Viljandi Maleklubi CC Fellin Lev Braschinsky 10. mälestusturniir males 900 €  
2.3 Viljandi Lauatenniseklubi Sakala  Laste GP lauatennisevõistluse korraldamine 600 €  



2.4 Tenniseklubi "Fellin" 
Tennis Europe sarja kuuluvate 
rahvusvaheliste noorte U12 ja U16 
tenniseturniiride korraldamine 

2 000 €  

2.5 Tenniseklubi "Fellin" 
Eesti GP sarja, lastetennise, ja noorteliiga 
turniirid 

1 000 €  

2.6 Viljandi Sõudeklubi  
Viljandi sõudjate osalemine Eesti 
sisesõudmise etappidel 

340 €  

2.7 Viljandi Lauatenniseklubi Sakala 
Viljandi LTK Sakala kõrgliiga meeskonna 
osalemine Eesti võistkondlikel 
meistrivõistlustel 3 viimasel mängupäeval 

500 €  

2.8 Viljandi Orienteerumisklubi Lehola 
Viljandimaa orienteerumispäevakute 
korraldamine 

600 €  

2.9 Siseministeerium 
Jõustruktuuride spordimängud 2020 Viljandi 
linnas 

900 €  

2.10 
EESTI KERGEJÕUSTIKUVETE-
RANIDE ASSOTSIATSIOON 

Baltimaade lahtised meistrivõistlused 
seenioridele kergejõustikus 

2 800 €  

2.11 Viljandi Suusaklubi 
Viljandi esindusvõistkonna osalemine Eesti 
pikamaasuusatamise sarjas 

1 000 €  

2.12 Mittetulundusühing Noorte Talu  Noorte suusapäevad 2020 600 €  

2.13 
Mittetulundusühing 
Motospordiklubi Nord  

Koolitused (võistluspaatide ehitus, U.I:M.-i 
reeglid, mootorid) 

1 000 €  

 
3. Mitte eraldada Eesti Arboristide Ühingule küsitud summat. Komisjon on seisukohal, et tegemist 

on kutsevõistlusega ning projekt ei kvalifitseeru spordivaldkonna alla.  
 
4. Jätta kultuuri- ja spordivaldkonna esimesest taotlusvoorust jagamata summa reservi. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Muud küsimused 
KUULATI: 
V. Kirs palus, et linnapea teeks ülevaate, mis toimus Viljandi Kultuuriakadeemia nõunike kogu 
kohtumisel. 
 
M. Timpson andis ülevaate nõunike kogu kohtumisest.   
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Marko Tiitus, Peeter Allikoja     Elika Vahter 
koosoleku juhatajad      protokollija 





TARTU 2024 – EUROOPA KULTUURIPEALINN KOOS LÕUNA-
EESTIGA, SENINE JA TULEVANE KOOSTÖÖ

26.09.2019



• EL-i hinnatuim kultuuri- ja kogukonnaprojekt, mille 
eesmärk on innustada linnu ja piirkondi kultuurist 
kantud arengule.

• Tiitlit kannab igal aastal 1…3 Euroopa linna (osad 
koos ümbritseva piirkonnaga):

– Näiteid: 2018 kandis tiitlit Leeuwardeni linn koos 
Friisimaa provintsiga, 2019 Plovdivi linn, 2020 
Galway linn koos ümbritseva regiooniga, 2022 
Kaunase linn koos rajooniga, 2023 Veszpremi 
linn koos Balatoni järve piirkonnaga jne.

• Kultuuripealinna tiitliaasta on vähemalt neli aastat 
kasvanud spetsiaalse kultuuri-, kunsti-, ja 
haridusprogrammi ning turundustegevuste kõrgpunkt.

• Fookuses on kultuuri (kunst, teater, muusika, sport, 
haridus, teadus, sotsiaalvaldkond, keskkond jm) 
loomine, kogemine, jagamine laiemas mõttes.

Mis on Euroopa kultuuripealinn?



• Euroopa kultuuripealinna tiitlivõitja valitakse ligi kaks 
aastat kestva konkursiga. 

• Rahvusvaheline sõltumatu žürii hindab taotluseid ja 
esitlusi samade kriteeriumite põhjal, lõppvoorus 
tehakse kandidaatlinnadesse hindamisreise.

• Euroopa kultuuripealinna tiitlit taotlev linn peab 
esitama konkursi lõppvoorus 100-leheküljelise 
taotluse, mis sisaldab spetsiaalset mitmeaastast 
kultuuriprogrammi, eelarve-, juhtimis- ja 
turundusstrateegiaid.

– 28. augustil 2019 otsustas Tallinnas kogunenud 
žürii valida 2024. a Euroopa kultuuripealinnaks 
Tartu.

– Tartu 2024 lõppvooru taotlust pealkirjaga 
„Ellujäämise kunstid“(„Arts of Survival“) aitas 
koostada kokku 1000 inimest Tartu linnast, 
Lõuna-Eestist ja kaugemaltki.

Kuidas valitakse Euroopa kultuuripealinnu?



⮚ Kultuuripealinna tiitel on visiitkaart, mis 

aitab meil tutvustada end nii Eestis, 
Euroopas kui üleilmselt.

⮚ Kultuuripealinna viivad ellu Tartu ja Lõuna-
Eesti tänased ja tulevased 
kultuuriinimesed: kunstnikud, 

kultuurikorraldajad, -organisatsioonid, 

loomeettevõtjad jne.

⮚ Tartu 2024 programmi elluviimise järel on 

võimalik mõõta, kui palju suureneb elanike
osavõtt kultuurist ja heaolu, kui palju 

kasvab piirkonna atraktiivsus talentide, 

investorite ja ettevõtjate silmis, ning mil 

määral paranevad ühendusteed
Euroopaga.

Miks me kandideerisime Euroopa kultuuripealinnaks?

⮚ Hästi korraldatud kultuuripealinn toob 

piirkonnale märkimisväärset 
majanduslikku kasu: otsene tulu tekib 

turistide arvu kasvust, täiendavalt ostetud 

toodetest-teenustest, riiklikest ja 

rahvusvahelistest investeeringutest.

⮚ Tartu 2024 edukas elluviimine toetab 

omavalitsuste jt oluliste institutsioonide -

koolide, ettevõtete, mäluasutuste, ühingute 

jne – mitmete suurte väljakutsete 
lahendamist ja eesmärkide täitumist.



Tartu kandideeris 2024. aasta Euroopa kultuuripealinnaks ja võitis 

tiitli koos Lõuna-Eestiga



Tartu 2024 ja Lõuna-Eesti senine koostöö
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• Kohtumised Lõuna-Eesti 
omavalitsusjuhtidega jaanuar-
aprill 2019 Põlvamaal, Võrumaal, 
Tartumaal, Valgas ja Viljandis

• Kohtumised-ajurünnakud 
maakondade kultuurijuhtidega 
Tartumaal, Võrumaal, Põlvamaal, 
Viljandis, Otepääl

• Avatud aruteluõhtud märtsis-
aprillis Räpinas, Haanjas, 
Alatskivil, Valgas

• Kahekümne omavalitsuse Tartu 
2024 koostööleping sõlmiti 
Suurel Munamäel 29.4

Tartu 2024 ja Lõuna-Eesti senine koostöö







„Ellujäämise kunstid“ („Arts of 
Survival“) on Tartu 2024 Euroopa 
kultuuripealinna eel- ja lõppvooru 
taotluse pealkiri ja kunstiline
kontseptsioon.

„Ellujäämise kunstid“ tähendavad ehk 
Tartu 2024 põhiväärtused ja suunad
on:

• loodushoidlikum linna- ja maakultuur;
• haritus ja leidlikkus;
• füüsiline ja vaimne tervis;
• põlvkondadevaheline side;
• paikkondlike omapärade 

esiletoomine;
• kriitiline ärksameelsus

Tartu 2024 kultuuriprogramm



„Ellujäämise kunste“ ehk Tartu 2024 väärtusi avavad, 
tõlgendavad ja edendavad projektid kuuluvad kolme 
programmiliini:

– Elu ja keskkond
– Inimlikud oskused
– Omapära ja Euroopa

• Kõik kandidatuuriraamatus esitatud ja edasi arendatavad 
ning edaspidi loodavad projektid on põlvkondadeülesed, 
valdkondadeülesed ja rahvusvahelised.

• Kolmandik kandidatuuriraamatus esitatud projektidest on 
kavandatud toimuma osaliselt või täielikult väljaspool Tartu 
linna, Lõuna-Eestis.

Tartu 2024 kultuuriprogramm



Tartu 2024 lõppvooru kandidatuuriraamatu leiab 
lugemiseks ja allalaadimiseks leheküljelt 
www.tartu2024.ee

– Taotlus tuli esitada žüriile inglise keeles, 
eestikeelne tõlge valmib novembris.

Tartu linn asutab sel aastal sihtasutuse Tartu 2024, 
mille eesmärk on viia 2024. aasta Euroopa 
kultuuripealinn ja kandidatuuriraamatus esitatud 
tegevused ellu koostöös Lõuna-Eesti partneritega, 
Eesti riigi jt osapooltega.

2019. aasta sügisel jätkuvad kohtumised Lõuna-Eesti 
omavalitsustega edasise koostöö täpsemaks 
kokkuleppimiseks.

Tartu 2024 kultuuriprogramm

http://www.tartu2024.ee/


SA Tartu 2024 ja partnerite edasine koostöö

2025+
2020 2021 2022 2023 2024

Loodava sihtasutuse Tartu 2024 põhiülesanded on:

• Tartu 2024 kultuuriprogrammi arendamine ja elluviimine. Selleks töötab SA Tartu 2024 välja aja- ja 
tegevuskava, et koos Tartu, Lõuna-Eesti ja Euroopa loojate ning korraldajatega, asutuste ja 

organisatsioonidega…
• arendada edasi kandidatuuriraamatus esitatud suuri projekte (31 projekti, igaühel neist 

allprojektid või eri suunad, nt haridus-, sotsiaal- jne);

• leida ja arendada ideid täiendavateks (s.h kogukonna tasandi) projektideks ja sündmusteks

• Regionaalse ja rahvusvahelise koostöö edendamine;

• Finantseerimise tagamine ja koordineerimine (riik, KOVid, EL, erasektor jne);

• Turunduskommunikatsiooni teostamine Eestis ja välismaal;

• Koolitus- jm võimestustegevuste elluviimine ja koordineerimine üle Lõuna-Eesti.



Mis toimub praegu: koostöö omavalitsustega

• 15.10 toimus omavalitsusjuhtide tiitlivõidujärgne kohtumine Otepääl, kus otsustati koos

edasi minna ja töötada välja koostööleping

• Tartu 2024 pakub igale Euroopa kultuuripealinna tiitli võitnud omavalitsusele linna või

valla suurusel põhinevat koostöömudelit. See tähendab, et kokkuleppele jõudmise korral

kaasrahastab omavalitsus SA Tartu 2024 eestveetavaid turunduse, hariduse ja 

kultuuriprogrammi tegevusi, millest saab ka ise aastal 2021-2024 kasu. 



Mis toimub praegu: programm

• Alanud on kohtumised kandidatuuriraamatus olevate 31 projekti arendajatega. Projektid

siirduvad 2020 I pooles arendusetappi.

• Projektijuhid teavad, et nende jaoks on olemas täiendavaid koostööpartnereid regioonist. 

Kui and vajavad partnerite leidmisel abi, siis vahendavad kontakte Lõuna-Eesti

koordinaator või Lõuna-Eesti kultuurijuhid



• Kui mõni 31-st projektist ei ületa arendusetapis lävendit, siis kuulutab SA Tartu 2024 

välja konkursi/open calli täienduste leidmiseks. Täiendava programmi leidmise raamistik

on kirjeldatud kandidatuuriraamatus küsimuse 7 vastuses (Q7)

• Konkursid täiendavate väiksemõõduliste sündmuste leidmiseks programmi kuulutatakse

välja mitte varem kui 2021 aastal



Mis toimub praegu: koostöö kultuurijuhtidega

• 15.10 kinnitasid omavalitsusjuhid, et Tartu 2024 meeskond on teretulnud omavalitsuste

kultuurijuhtidega jätkuvalt koostööd tegema

• 21.11 toimus Tartus esimene suurem sündmus peale tiitlivõitu, rahvusvaheline

kultuurikorraldajate foorum Kultuurikompass

• Tegeleme olemasolevate suursündmuste üle Lõuna-Eestilise kaardistamisega

• Lõuna-Eesti regionaalne koordinaator on endiselt Lõuna-Eesti kultuurijuhtide käsutuses, 

kogub kultuurijuhtidelt edasise tegevuse jaoks sisendit ja jagab infot



• Põhja-Hollandis asuvas Leeuwardeni
linnas ja Friisimaal on kokku 650 000 
elanikku.

• Euroopa kultuuripealinn 2018. aastal, 
tiitli võitsid 2013. a septembris.

• Tiitliaasta 2018 tulemused:

– Euroopa kultuuripealinna 
sündmustel 4,5 miljonit külastust;

– 10% kaasatud piirkonna elanikest 
toetasid sündmusi vabatahtlikena;

– Tiitliaasta hinnanguline majanduslik 
mõju piirkonnale oli 200-300 
miljonit eurot.

• Linn ja piirkond jätkavad edu toonud 
tegevusi jätkuorganisatsioonis LF2028, 
mis töötab nüüd kümneaastase sihiga.

Leeuwarden-Fryslân 2018 näide



AITÄH!
#Tartu2024   #Elva2024   #Kambja2024   #Kastre2024 #Luunja2024   

#Nõo2024   #Peipsiääre2024   #Põlva2024   #Räpina2024   #Kanepi2024   

#Valga2024   #Otepää2024   #Tõrva2024   #Võru2024   #Antsla2024   

#Rõuge2024   #Setomaa2024   #Viljandi2024





 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
HARIDUSKOMISJONI 
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi Lasteaed Krõllipesa, Vabaduse plats 6   9. detsember 2019 nr 1-9/23 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.42 
 
Koosolekut juhatas Tiit Jürmann 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Eero Järvekülg, Tiit Jürmann, Margit Kirss, Harri Künnapuu, Kalli Põld, 
Juhan-Mart Salumäe, Kätly Soorm, Anett Suits, Margit Suurmets 
Puudusid: Anne Kaarmäe, Marko Mägi, Tonio Tamra 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, haridusspetsialist Maie Joala, linnapea 
Madis Timpson 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi Lasteaed Krõllipesa Mängupesa õppehoonega tutvumine 
2. Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes osalemine“ 
muutmine (2019/221) 
3. Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine 
4. Projektitoetused 
5. Haridus- ja Teadusministeeriumi vastus Viljandi Linnavalitsuse pöördumisele lasteaiaõpetajate 
puhkuse pikkuse osas 
6. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi Lasteaed Krõllipesa Mängupesa õppehoonega tutvumine 
KUULATI: 
Viljandi Lasteaed Krõllipesa direktor M. Suurmets tutvustas mängupesa ajutist õppehoonet. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes osalemine“ 
muutmine (2019/221) 
KUULATI: 
M. Joala tutvustas eelnõud, millega soovitakse reguleerida ja pikendada Viljandi linna eelarvest 
eraüldhariduskooli tegevuskuludes osalemise tingimusi ja korda ajavahemikul kuni 31.12.2020. 
 



Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjoni liikmed toetasid eelnõud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes 
osalemine“ muutmine (2019/221)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 
35 362 055  eurot ning mis on hetkel I lugemisel.  
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjoni liikmed toetasid eelnõud.  
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216)“.  
 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Projektitoetused 
 
Noorsootöövaldkonna taotlused: 
 

•  Mittetulundusühing OMA Stuudio taotleb 1050 eurot Tantsunädal 2020 noorteprogrammiks. 
•  Mittetulundusühing Evestuudio taotleb 850 eurot koolivaheaja tsirkusetundideks. 

 
Haridusvaldkonna taotlused: 

•  Tartu Ülikool taotleb 1000 eurot Väärikate ülikooli korraldamiseks. 
•  SIHTASUTUS VILJANDI HARIDUSE ARENGUFOND taotleb 1320 eurot Haridusjuhtide 

meistriklassiks. 
•  SIHTASUTUS VILJANDI HARIDUSE ARENGUFOND taotleb 450 eurot Viljandi 

maakonna Jakobsoni nimelise füüsikavõistluse korraldamiseks. 
 
E. Järvekülg taandas ennast SIHTASUTUS VILJANDI HARIDUSE ARENGUFOND 
taotluse arutelust ja otsustamisest ning lahkus ruumist. 
 

•  Viljandi Gümnaasium taotleb 400 eurot Viljandi Gümnaasiumi rahvatantsijate osalemine 
A. Raudkatsi tantsude võistlutantsimise festivalil. 
 
J.-M. Salumäe taandas ennast Viljandi Gümnaasiumi taotluse arutelust ja otsustamisest ning 
lahkus ruumist. 

 
•  Viljandi Gümnaasium taotleb 2000 eurot Sõprussuhete arendamine Porvoo Linnankosken 

Lukioga. 
 
J.-M. Salumäe taandas ennast Viljandi Gümnaasiumi taotluse arutelust ja otsustamisest ning 
lahkus ruumist. 

 
•  Viljandi Gümnaasium taotleb 350 eurot Rahvaluulepäevaks Viljandi noortele. 

 
J.-M. Salumäe taandas ennast Viljandi Gümnaasiumi taotluse arutelust ja otsustamisest ning 



lahkus ruumist. 
 

•  SIHTASUTUS VILJANDI HARIDUSE ARENGUFOND taotleb 540 eurot Hariduse 
omnibussiks. 

•  AUDRU ISETEGEVUSLASTE SELTS taotleb 425 eurot kontsert - loenguks BRAUN & 
astrofüüsik Aarne Paul. 

•  Aplaus on paus OÜ taotleb 700 eurot projektiks kunst ja liikumine. 
 

OTSUSTATI: 
1. Eraldada (noorsootöövaldkond): 
1.1 Mittetulundusühing OMA Stuudio Tantsunädal 2020 noorteprogramm 1050 € 

1.2 Mittetulundusühing Evestuudio Koolivaheaja tsirkusetunnid 600 € 
 
2. Eraldada (haridusvaldkond): 
2.1 Tartu Ülikool Väärikate ülikool 700 € 

2.2. 
SIHTASUTUS VILJANDI 
HARIDUSE ARENGUFOND 

Haridusjuhtide meistriklass 350 € 

2.3 
SIHTASUTUS VILJANDI 
HARIDUSE ARENGUFOND 

Viljandi maakonna Jakobsoni nimeline 
füüsika võistlus 

350 € 

2.4 Viljandi Gümnaasium 
Viljandi Gümnaasiumi rahvatantsijate 
osalemine A. Raudkatsi tantsude 
võistlutantsimise festivalil 

250 € 

2.5 Viljandi Gümnaasium 
Sõprussuhete arendamine Porvoo 
Linnankosken Lukioga 

300 € 

2.6 Viljandi Gümnaasium Rahvaluulepäev Viljandi noortele 100 € 

2.7 
SIHTASUTUS VILJANDI 
HARIDUSE ARENGUFOND 

Hariduse omnibuss 250 € 

2.8 
AUDRU ISETEGEVUSLASTE 
SELTS 

Kontsert - loeng BRAUN & astrofüüsik 
Aarne Paul 

150 € 

2.9 Aplaus on paus OÜ Kunst ja liikumine 150 € 
 
3. Jätta noorsootöövaldkonna esimesest taotlusvoorust jagamata 150 eurot reservi. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Haridus- ja Teadusministeeriumi vastus Viljandi Linnavalitsuse pöördumisele 
lasteaiaõpetajate puhkuse pikkuse osas  
 
Hariduskomisjoni liikmed tutvusid vastuskirjaga (lisatud protokollile). 
 
OTSUSTATI: 
Rahandusametil koostada hariduskomisjonile tabel infoga, kui palju läheks vaja juurde raha, kui 
anda lasteaiaõpetajatele, assistentidele ja abide ühe lisanädala puhkust juurde.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Muud küsimused 
KUULATI: 
J.-M. Salumäe - Eelmisel koosoleku otsustasime, et mõtleme tänaseks, kus võiksid edaspidi 
hariduskomisjoni koosolekud toimuda.  



 
OTSUSTATI: 
1. Jaanuarikuu komisjoni koosolek toimub Viljandi Paalalinna Koolis. 
2. Veebruarikuu komisjoni koosolekule kutsuda IT-teenistuse juht või kantselei juht rääkima uuesti 
IT-ametist. 
3. Märtsikuu komisjoni koosolek toimub Viljandi Päevakeskuse laste- ja perede osakonnas. 
4. Aprillikuu komisjoni koosolekul tutvutakse linnavalitsuse sotsiaalameti ruumidega.  
5. Maikuu komisjoni koosolek toimub Perepesas. 
6. Augustikuu komisjoni koosolek toimub mängupesa renoveeritud õppehoones. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Tiit Jürmann       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 

 

MAJANDUSKOMISJONI   
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 

Viljandi raekoda       10. detsember 2019 nr 1-11/23 

 

Algus kell 17.00, lõpp kell 18.14 

 

Koosolekut juhatas Tõnu Juul 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Tõnu Juul, Aivar Kaljusaar, Maiko Markus, Vello Raja, Priit Raudla, 

Urmas Suik, Rein Suurkask, Marko Suvisild, Sirli Tallo, Tõnis Tiit, Valli Veigel 

Võttis osa asendusliige Viktor Naanuri (Taavi Kerneri asendusliige) 

Puudus Taavi Kerner 

Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, avalike suhete spetsialist 

Johan-Kristjan Konovalov, avalike suhete ja turismiameti juhataja Krista Kull, abilinnapea 

Kalvi Märtin, linnapea Madis Timpson 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon kinnitab päevakorra. Komisjon kinnitas päevakorra 

ühehäälselt. 

 

PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine 

2. Riia maantee 16a mitteeluruumi nr M1 võõrandamine (2019/217) 

3. Riia maantee 71 eluruumi nr 13 võõrandamine (2019/218) 

4. Riia maantee 38 eluruumi nr 406 võõrandamine (2019/219) 

5. Riia maantee 32 eluruumi nr 19 võõrandamine (2019/220) 

6. Avalike suhete ja turismiameti ettekanne linna suhtekorralduse teemal 

7. Jakobsoni tänava-Valuoja puiestee-Kagu tänava ristmiku eskiisprojekt 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine 
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 

35 362 055  eurot ning mis on hetkel I lugemisel.  

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud ning selle saatmist volikokku. Komisjon 

toetas eelnõud. 

 

OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216)“. 

 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Riia maantee 16a mitteeluruumi nr M1 võõrandamine (2019/217) 
KUULATI: 
K. Märtini ettekannet võõrandada enampakkumise korras Viljandi linnale kuuluv korteriomand 

asukohaga Riia maantee 16a, mitteeluruum M1. 

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Riia maantee 16a mitteeluruumi nr M1 võõrandamine (2019/217)“. 

 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Riia maantee 71 eluruumi nr 13 võõrandamine (2019/218) 
KUULATI: 
K. Märtini ettekannet võõrandada enampakkumise korras Viljandi linnale kuuluv korteriomand 

asukohaga Riia maantee 71, korter nr 13. 

 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Riia maantee 71 eluruumi nr 13 võõrandamine (2019/218)“. 

 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Riia maantee 38 eluruumi nr 406 võõrandamine (2019/219) 
KUULATI: 
K. Märtini ettekannet võõrandada enampakkumise korras Viljandi linnale kuuluv korteriomand 

asukohaga Riia maantee 38, korter nr 406. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Riia maantee 38 eluruumi nr 406 võõrandamine (2019/219)“. 

 

 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Riia maantee 32 eluruumi nr 19 võõrandamine (2019/220) 
KUULATI: 
K. Märtini ettekannet võõrandada enampakkumise korras Viljandi linnale kuuluv korteriomand 

asukohaga Riia maantee 32, korter nr 19. 

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. Komisjon toetas eelnõud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Riia maantee 32 eluruumi nr 19 võõrandamine (2019/220)“. 

 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 6 
Avalike suhete ja turismiameti ettekanne linna suhtekorralduse teemal 
KUULATI: 
K. Kull andis ülevaate Viljandi linna elanike küsitlusest, mis viidi läbi ajavahemikul 8. oktoobrist 

2018 – 25. maini 2019 uue arengukava koostamise raames. Küsitluses anti viljandlastele võimalus 

hinnata linnas seni tehtut ning kaasa rääkida, kuidas muuta linna paremaks.  

 

Rahvaküsitluste tulemustega on võimalik tutvuda  

https://www.riigiteataja.ee/aktilisa/4081/1201/9028/Vm56_lisa.pdf#  

 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 

 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 7 
Jakobsoni tänava-Valuoja puiestee-Kagu tänava ristmiku eskiisprojekt 
KUULATI: 
K. Märtin tutvustas eskiisprojekti, mis käsitleb võimalusi Viljandi linnas Carl Robert Jakobsoni 

tänava – Valuoja puiestee – Kagu tänava ristmiku liiklusohutuse taseme tõstmiseks, liikluse 

rahustamiseks ja ristmiku läbilaskvuse parendamiseks. Eskiisprojektis on välja toodud 3 erinevat 

lahendusvarianti antud piirkonna liiklusohutumaks muutmiseks ja ristmike läbilaskvuse 

parendamiseks. 

 

OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 

 

 

(allkirjastatud digitaalselt)    (allkirjastatud digitaalselt) 

Tõnu Juul      Elika Vahter 

koosoleku juhataja     protokollija 



 

 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
REVISJONIKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda  11. detsember 2019 nr 1-12/23 

 

Algus kell 13.00, lõpp kell 13.44 

 

Koosolekut juhatas Juhan-Mart Salumäe 

Protokollis Elika Vahter 

Võtsid osa liikmed: Tiit Jürmann, Kaido Kivisild, Jaak Pihlak, Juhan-Mart Salumäe 

Puudus Priit Kaup 

Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, sisekontrolör Liivia Kruusmägi, 

linnapea Madis Timpson 

 

 

PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna 2020. aasta eelarve  

2. Kokkuvõtete tegemine revisjonikomisjoni tegevusest 

3. 2020. aasta tööplaani koostamine 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve  
KUULATI: 
M. Aaso tutvustas Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 35 362 055  eurot ning 

mis on hetkel I lugemisel.  

 

Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõud. 

Hääletati: 
4 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 

 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216)“. 

 

 

PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Kokkuvõtete tegemine revisjonikomisjoni tegevusest  
KUULATI: 
J.-M. Salumäe andis ülevaate revisjonikomisjoni tegevusest 2019. aastal.  

 

L. Kruusmägi tegi ettepaneku lisada tegevusaruandele juurde ka info projektitoetuste kohta.  

 
OTSUSTATI: 
Kinnitada revisjonikomisjoni tegevusaruanne (lisa 1).  

 
 



 2

PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
2020. aasta tööplaani koostamine  
 
Komisjoni liikmed ja sisekontrolör esitasid oma ettepanekud 2020. aasta tööplaani (lisa 2). 

 
OTSUSTATI: 
Valmistada ette revisjonikomisjoni 2020. aasta tööplaani eelnõu ja esitada see jaanuarikuus 

volikogule kinnitamiseks. 

 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 

Juhan-Mart Salumäe      Elika Vahter 

koosoleku juhataja      protokollija 



REVISJONIKOMISJONI 2019. AASTA TEGEVUSARUANNE 

 

Viljandi Linnavolikogu revisjonikomisjon pidas 2019. aastal 11 koosolekut, nende seas ühe 
elektrooniliselt. Ühtlasi toimus üks erakorraline koosolek. Oma tegevusi planeerides lähtuti 
Viljandi Linnavolikogu poolt kinnitatud tööplaanist. Lisaks käsitleti volikogu poolt 
revisjonikomisjonile seatud lisateemasid. 

Augustikuu Viljandi Linnavolikogu istungil valiti revisjonikomisjonile uus esimees. Komisjoni 
juhtimisel lähtusid Rein Suurkask (eelmine esimees) ning Juhan-Mart Salumäe aasta alguses 
kinnitatud tööplaanist.  

2019. aastal külastasid revisjonikomisjoni koosolekuid mitmed linna ametite- ja allasutuste 
juhid. Põhjalikum ülevaade saadi sisekontrolli, Viljandi Päevakeskuse laste- ja perede 
osakonna, kinnisvara haldusameti ning Viljandi Linnahoolduse tööst. Ülevaade saadi ka 
Viljandi Veevärgi finantsmajanduslikust seisust.  

Augustikuus andsid sotsiaalameti juhataja Livia Kask ja kultuuri- ja noorsootöö spetsialist 
Evelin Lagle komisjonile ülevaate tegevus- ja projektitoetuste aruandlusest. Linna sisekontrolör 
Liivia Kruusmägi juhtis revisjonikomisjoni tähelepanu komisjonides hindamissüsteemi 
kitsaskohtadele, mida oli kaks. Esiteks tõi sisekontrolör välja väikese hindamisaktiivsuse 
osalusprotsendi Spoku keskkonnas. Teiseks toodi välja, et hindamiskomisjonides on osalenud 
inimesed, kes on olnud ise projektidega seotud. 

Revisjonikomisjon kujundas seisukoha, et komisjonide esimehed on vastutavad selle eest, et 
hääletamisel ei osaleks komisjoni liikmed, kes on projektidega seotud. Sellest tulenevalt 
otsustati teha ka ettepanek sisekontrolöril osaleda projekti- ja tegevustoetuste 
hindamiskomisjonide koosolekutel, et järelvalvet tugevdada. Ühtlasi anti saadikurühmade 
esimeestele edasi palve, et nad teavitaksid oma esindajaid komisjonides välja toodud 
probleemidest. Revisjonikomisjon analüüsib tegevus- ja projektitoetuste küsimust uuesti 2020. 
aasta aprillis, kui valmib ülevaade sisekontrolöri 2019. aasta tegevusest.  

Novembris vastati Riigikogu korruptsioonivastase erikomisjoni pöördumisele. Erikomisjon 
saatis Viljandi linnavalitsusele ja linnavolikogule pöördumise, milles paluti vastuseid viiele 
küsimusele, mis keskendusid opositsiooni kaasatusele linna juhtimises. Linnavolikogu esimees 
delegeeris vastuse koostamise linnavalitsusele ja revisjonikomisjonile. Pöördumise ning 
koostatud vastustega on võimalik tutvuda linna dokumendiregistris.  

Kõik koosolekud koos toimunud aruteludega on protokollitud. Protokollidega saab tutvuda 
linna dokumendiregistris. 

 
Revisjonikomisjoni esimees 
Juhan-Mart Salumäe 
Detsember 2019 



REVISJONIKOMISJONI 2020. AASTA TÖÖPLAAN 
 
Kuu  Teema 
Jaanuar Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine. 

Viljandi linna elutöö preemia. 
Viljandi linna 2019. aasta aastapreemia. 
Revisjonikomisjoni 2020. aasta tööplaan. 

Veebruar Linnapea ja abilinnapeade 2019. aasta tegevuse ülevaade (poliitiline 
linnavalitsus – sisemine töökorraldus, struktuuri toimimine). 
Sakala keskuse 2019-2020 tegevuste ülevaade. 

Märts Hanked (2020) Ülevaade 2019. a.hangetest. 
Ühishangete võimalikkus Viljandi Vallaga. 

Aprill Toetuste eraldamise auditi ülevaade/kokkuvõte. 
Ülevaade tegevus-ja projektitoetuste aruandlusest (Spoku). 
Ülevaade sisekontrolli 2019. aasta tegevusest. 

Mai Majandusaasta aruandele hinnangu andmine (2019). 
Reservfondi kasutamise ülevaade. 

Juuni 2020 esimene lisaeelarve. 

August 2020. a. eelarve täitmise ülevaade. 

September Viljandi Veevärgi finantsmajanduslik ülevaade. 
Ülevaade Järveotsa elamurajooni arendusest. 
Arutelu Viljandi veekeskuse arengutest. 

Oktoober SA Viljandimaa hoolekandekeskus tegevuste ülevaade. 

November 2021. aasta eelarve koostamine. 
Ülevaade Viljandi Linnahoolduse tegevusest. 

Detsember Viljandi linna 2021. aasta eelarve. 
Kokkuvõtete tegemine revisjonikomisjoni tegevusest. 
2021. aasta tööplaani koostamine. 

 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SOTSIAALKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandimaa Singel, Päevakeskus Vinger    11. detsember 2019 nr 1-13/23 
 
 
Algus kell 16.00, lõpp kell 17.10 
 
Koosolekut juhatas Heiki Raudla 
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Itta Arak, Mare Hõbemäe, Erika Kiviloo, Ülle Lumi, Jana Pähklemäe, 
Peep Raju, Heiki Raudla, Veronika Raudsepp Linnupuu, Ruth Sepp 
Võttis osa asendusliige  Hiie Silm  
Puudusid: Tiit Jürmann, Triinu Rõigas, Sirje Taalmaa 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, sotsiaalameti juhataja Livia Kask, 
linnapea Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandimaa Singel MTÜ ja Päevakeskus Vinger MTÜ külastamine 
2. Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine 
3. Muud küsimused 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandimaa Singel MTÜ ja Päevakeskus Vinger MTÜ külastamine 
KUULATI: 
Päevakeskus Vinger juhataja Ruth Sepp ning Viljandimaa Singel tegevjuht Itta Arak tutvustasid 
komisjonile asutuste ruume ning tegevust.  
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216), I lugemine  
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 
35 362 055  eurot ning mis on hetkel I lugemisel.  
 
Koosoleku juhataja küsis, kas komisjon toetab eelnõu I lugemisele saatmist volikokku. Komisjon 
toetas. 
 



OTSUSTATI: 
Toetada eelnõu „Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216)“ I lugemisele saatmist 
volikokku.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Muud küsimused 
KUULATI: 
H. Raudla – Jaanuarikuu komisjoni koosolek toimub Viljandi Perepesas. Samuti on tulnud 
ettepanek, et komisjoni võiks tulla keegi rääkima perevägivallast.  
 
M. Hõbemäe – Võiksime komisjoniga külastada lennukitehast. 
 
P. Raju – Mati Tuuksam ootab meid külla ka MTÜsse Töötoad.  
 
OTSUSTATI: 
Jaanuarikuu komisjoni koosolek toimub Viljandi Perepesas. 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Heiki Raudla       Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
EELARVE- JA ARENGUKOMISJONI  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
 
Viljandi raekoda       12. detsember 2019 nr 1-8/23 
 
Algus kell 17.00, lõpp kell 18.22 
 
Koosolekut juhatas Helmut Hallemaa  
Protokollis Elika Vahter 
Võtsid osa liikmed: Harri Juhani Aaltonen, Peep Aru, Helmut Hallemaa, Rain Hüva, Kadi Jaanson, 
Juhan-Mart Salumäe, Andres Soosaar, Rein Suurkask, Malle Vahtra 
Võttis osa asendusliige Tõnis Tiit (Margus Keerutaja asendusliige) 
Puudusid: Margus Keerutaja, Innar Susi, Tonio Tamra 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, abilinnapea Kalvi Märtin, linnapea 
Madis Timpson 
 
 
PÄEVAKORD: 
1. Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216) 
2. Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes osalemine“ 
muutmine (2019/221) 
3. 2020. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine (2019/222) 
4. Ülevaade Viljandi linna kinnisvara müügist ja hangetest ning vastavate plaanide täitmisest 
5. Muud küsimused 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216) 
KUULATI: 
M. Timpson ja M. Aaso tutvustasid Viljandi linna 2020. aasta eelarvet, mille kogumaht on 
35 362 055  eurot ning mis on hetkel I lugemisel.  
 
Sõnavõtud: 
A. Soosaar tutvustas koostatud tabelit netovõlakoormuse ja põhitegevuse tulemi kohta aastate lõikes 
(vt lisa 1). 
 
Ettepanekud: 
A. Soosaar - Aastatel 2018 ja 2019 on Viljandi linna eelarve tublisti kosunud. 2020.a. planeeritakse 
Viljandi linna põhitegevustulude kasvuks võrreldes 2017. a. koguni ca 6,6 milj.€. Samal 
ajavahemikul on põhitegevuse tulem jäänud praktiliselt samaks (2017-1 468 055 €; 2020-1 521 288 
€), aga netovõlakoormus suureneb peaaegu 7,0 milj.€ võrra olles 2020.a. lõpus praktiliselt seadusega 



maksimaalselt lubatud suuruses (59 % vs. 60%). Arvestades eeltoodut teen komisjonile ettepaneku 
vastu võtta alljärgnev otsus: 
Paluda Viljandi linnapeal (M. Timpson) selgitada linna volikogule linna 2020.a. eelarve 

menetlemise käigus kuidas kavatseb linnavalitsus tagada Viljandi linna jätkusuutliku arengu ja 

vajalikud investeeringud pärast 2020. aastat, kui laenuvõime on viidud praktiliselt nulli ja 

omafinantseerimisvõimekus pole piisav. 
 

Koosoleku juhataja pani ettepaneku hääletusele. 
Hääletati: 
4 poolt, 6 vastu, erapooletuid ei olnud. 
Otsustati: 
Ettepanek ei leidnud toetust. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele eelnõu toetamise ning selle II lugemisele saatmise. 
Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 1 komisjoni liige ei osalenud hääletusel. 
 
OTSUSTATI: 
1. Komisjon palub, et eelarve II lugemisel osaleks komisjoni koosolekul ka sotsiaalameti juhataja. 
2. Toetada eelnõud „Viljandi linna 2020. aasta eelarve kinnitamine (2019/216)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes osalemine“ 
muutmine (2019/221) 
KUULATI: 
M. Aaso tutvustas eelnõud, millega soovitakse reguleerida ja pikendada Viljandi linna eelarvest 
eraüldhariduskooli tegevuskuludes osalemise tingimusi ja korda ajavahemikul kuni 31.12.2020. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 1 komisjoni liige ei hääletanud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „Viljandi Linnavolikogu 29.12.2016 määruse nr 105 „Erakoolide tegevuskuludes 
osalemine“ muutmine (2019/221)“. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
2020. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine (2019/222) 
KUULATI: 
M. Timpsoni ettekannet, kinnitada 2020. aasta kaasava eelarve linnaelanike hääletuse tulemusena 
selgunud paremusjärjestus. 2020. aastal elluviimisele kuuluv idee on Roheline seikluslinnak. 
 
Koosoleku juhataja pani eelnõu hääletusele. 
Hääletati: 
9 poolt, vastu ja erapooletuid ei olnud. 1 komisjoni liige ei hääletanud. 
 
OTSUSTATI: 
Toetada eelnõud „2020. aasta kaasava eelarve tulemuste kinnitamine (2019/222)“. 
 
Koosolekult lahkus P. Aru. 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 4 
Ülevaade Viljandi linna kinnisvara müügist ja hangetest ning vastavate plaanide täitmisest 
KUULATI: 
K. Märtin andis komisjonile ülevaate Viljandi linna kinnisvara müügist ja hangetest ning vastavate 
plaanide täitmisest. 
 
OTSUSTATI: 
Informatsioon võeti teadmiseks. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 5 
Muud küsimused 
KUULATI: 
H. Hallemaa andis ülevaate eelarve- ja arengukomisjoni koosolekutel käsitletud aruteluteemadest (vt 
lisa 2 ja lisa 3). 
 
OTSUSTATI: 
1. Informatsioon võeti teadmiseks. 
2. Komisjoni liikmetel mõelda 2020. aasta aruteluteemadele (ettepanekus peaks olema teema, sisu, 
millal komisjon seda arutama peaks ja kes peaks arutelu juurde kutsutud saama). 
 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Helmut Hallemaa      Elika Vahter 
koosoleku juhataja      protokollija 



Valimised Eelarve koostamise Netovõlakoormus Muutus võrreldes Netovõlakoormus Põhitegevuse tulud Muutus võrreldes Põhitegevuse 

aastad aasta lõpus, € eelmise aastaga, € % € eelmise aastaga, € tulem, €

18.10.2009 2010 8 211 347 -1 257 898 50,3 16 316 501 -555 017 2 287 059

2011 7 383 119 -828 228 45,2 16 347 207 30 706 1 238 514

2012 8 545 306 1 162 187 50,9 16 791 465 444 258 633 518

2013 8 730 441 185 135 51,2 17 060 774 269 309 1 010 853

kokku -738 804 189 256

20.10.2013 2014 8 960 062 229 621 49,8 17 980 817 920 043 865 258

2015 9 437 623 477 561 49,1 19 223 092 1 242 275 1 084 755

2016 9 142 510 -295 113 44,8 20 400 797 1 177 705 1 925 170

2017 9 594 252 451 742 44,9 21 363 323 962 526 1 468 055

kokku 863 811 4 302 549

15.10.2017 2018 10 738 221 1 143 969 44,0 24 417 909 3 054 586 2 257 724

2019 14 366 104 3 627 883 53,2 26 996 947 2 579 038 2 001 458

2020 16 520 411 2 154 307 59,0 27 967 378 970 431 1 521 288

2021

kokku 6 926 159 6 604 055

Märkus: 2009.a. lõpus oli netovõlakoormus 56,1 põhitegevuse tulem 1 723 175

Koostas: Andres Soosaar 09.12.2019 Viljandis



Viljandi Linnavolikogu eelarve- ja arengukomisjoni aruteluteemad või 

jututeemad 2019. aasta kavas ja käsitlemine koosolekutel 

 

 

1. Küsimus „Kuidas suurendada linna eelarves põhitegevuse tulemit, et tagada 

omafinantseerimise võimekuse kasv?“ tuleb arutlusele augustikuus, koos 

Viljandi linna eelarvestrateegia 2020–2025 esimese lugemise aruteluga.  

(oleme seda arutanud augustikuus ja oktoobrikuus) 

 

2. Küsimus „Milline on Holstre-Polli Vabaajakeskuse roll viljandlaste jaoks 

liikumisharrastusega tegelemisel? Milliste eesmärkide täitmiseks vajab keskus 

tegevus- ja ka investeerimistoetust?“ tuleb arutlusele juunikuus.  

(juunikuus andsime loa varaliste kohustuste võtmiseks Holstre-Polli 

Vabaajakeskus terviseradade ja mänguväljakute ning Viljandi järve äärse 

tervisesporditaristu väljaarendamist perioodil 2019-2022) 

 

3. Punkt „Viljandi Linnahoolduse edasistest perspektiividest seoses kinnisvara 

haldusameti funktsioonide ja tööülesannetega“ tuleb arutlusele septembrikuus 

(arutasime oktoobrikuus) 

 

4. Arutada mõnel komisjoni koosolekul parkimist ning perspektiivset 

liikluskorraldust kesklinnas tulenevalt kesklinna kaasajastamise projektist. 

(arutasime novembrikuus) 

 

5. Arutada mõnel komisjoni koosolekul parkimist ning perspektiivset 

liikluskorraldust  Männimäel Riia maanteel ning kogu Männimäe elamurajoonis 

ja tööstuspiirkonnas tulenevalt Järveotsa elamuala arengutest ja liiklustiheduse 

kasvust. (arutasime novembrikuus) 

 

6. Arutada kergliiklusteede ülelinnalise võrgustiku teemaplaneeringu sisendit 

koos majanduskomisjoniga aasta lõpu poole. (arutasime novembrikuus) 

 

7. Novembrikuu koosolekuks palub komisjon linnavalitsuselt ülevaadet, kuidas 

on läinud kinnisvara müügiga ja hangetega ning vastavate plaanide täitmisega 

(arutasime detsembrikuus) 

 

 

Kokkuvõtte koostas Viljandi Linnavolikogu koordinaator Elika Vahter 



Viljandi Linnavolikogu eelarve- ja arengukomisjoni koosolekutel jaanuar 

kuni november 2019 arutatud aruteluteemad või jututeemad või arutelud –   
 
1. 24. jaanuar 2019 pnr 1-8/13:  

•  (1) Statistikaameti kiri kodutute arvu kohta 
 

2. 26. märts 2019 pnr 1-8/15: 

•  (2) Arengukava 2018-2023 täitmise aruanne 
•  (3) Informatsioon Viljandi linna arengukava ja eelarvestrateegia 2020 - 

2025 ning arengustrateegia 2030+ koostamise ja menetlemise protsessist 
•  (4) Viljandi Linnavolikogu eelarve- ja arengukomisjoni sisulised 

aruteluteemad 2019. aastal 
 

3. 18. aprill 2019 pnr 1-8/16:  

•  (5) Peetrimõisa elanike pöördumine 

•  (6) Sisulised aruteluteemad 
 

4. 19. juuni 2019 pnr 1-8/18:  

•  (7) Arengukava ja eelarvestrateegia 2020-2025 töödokumendi ja 
projektide arutelu 

 
5. 22. august 2019 pnr 1-8/19/19:  

•  (8) Turismiinfokeskuse asukoha ettepaneku arutelu (komisjonile suunatud 
kirja arutelu) 

•  (9) Kuidas   suurendada   linna   eelarves   põhitegevuse   tulemit   
omafinantseerimise   võimekusekasvatamiseks (arutelu)                             

 
6. 24. oktoober 2019 pnr 1-8/21: 

•  (10) Kuidas   suurendada   linna   eelarves   põhitegevuse   tulemit   
omafinantseerimise   võimekusekasvatamiseks 

•  (11) Turismiinfokeskuse asukoha ettepaneku arutelu 
•  (12) Viljandi Linnahoolduse edasistest perspektiividest seoses kinnisvara 

haldusameti funktsioonide ja tööülesannetega  
 
7. 21. november 2019 pnr 1-8/22:  

•  (13) Viljandi linna liikluskorralduse, sh kergliiklus ja parkimine, 
teemaplaneering, esimesed sisendid 

•  (14) Arendustest tulenevad Kesklinna ja Männimäe liikluse 
liikluskorralduse võimalikud probleemid ja vajalikud muudatused 

•  (15) 2020. aasta volikogu ja komisjonide töögraafikud 
 
8. 19. detsember 2019 pnr 1-8/23:  

•  (16) Ülevaade Viljandi linna kinnisvara müügist ja hangetest ning 
vastavate plaanide täitmisest 

 
*** Veebruaris, mais ja septembris olid päevakorras üksnes volikogu 

esimehe poolt komisjonile arutamiseks suunatud eelnõud. Juulikuus 

koosolekut ei toimunud. 



 

V I L J A N D I  L I N N 
LINNAVOLIKOGU 

 
 
SEENIORITE NÕUKOJA  
KOOSOLEKU PROTOKOLL 
 
Viljandi raekoda      13. detsember 2019 nr 1-16/19/1-9 
 
 
Algus kell 14.00, lõpp kell 15.00 
 
Koosolekut juhatas: Priit Kaup 
Protokollis: Lea Saareoks 
Võtsid osa liikmed: Ene Juurik, Priit Kaup, Helmen Kütt, Aino Laansoo, Agu Lall, Uno Lüüs, 
Mare Mihkelson, Hillar Saar, Lea Saareoks, Valli Veigel, Jaak Värnik 
Puudusid: Harry Erm, Erika Kiviloo, Karl Luht 
Koosolekul viibisid: rahandusameti juhataja Marika Aaso, abilinnapea Kalvi Märtin, Sakala 
Keskuse direktor Jaanus Kukk, Linda Õunap 
 
 
PÄEVAKORD:  
1. 2020.aasta eelarve 
2. Linnavalitsuse seisukohad lumetõrje ja liivatamise küsimuses 
3. Lipualuste paigutamise võimalused Kaevumäel 

 
Kõigepealt õnnitles koosoleku juhataja Priit Kaup Agu Lalli ja Uno Lüüsi sünnipäeva puhul. 
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 1 
2020. aasta eelarve 
 
KUULATI: 
Põhjaliku ülevaate 2020. aasta eelarvest andis Marika Aaso. Projekt on esimesel lugemisel. 
Käesoleval aastal on tulumaksu laekumine 10-11% suurem. Ettenähtud palgafondi tõus on 3%. 
Vabaduse platsil asuv maja, kus praegu on sees lasteaed, läheb järgmisel aastal lammutamisele. Uut 
projekti praegu ei ole. Helmen Kütt küsis: millised on ühingute võimalused taotleda pikaajalist 
toetust. M. Aaso: tegevustoetused on vaja esitada iga aasta 20. septembriks, projekti toetusi saab 
esitada neljaks kvartaliks, tähtaegadega 1 november, 1 veebruar, 1 mai ja 1august ja on ka nelja-
aastased tegevustoetused.  
 
OTSUSTATI:  
Kiita heaks 2020. aasta eelarve. 
 



 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 2 
Linnavalitsuse seisukohad lumetõrje ja liivatamise küsimuses 
 
KUULATI: 
Ülevaate linnavalitsuse seisukohtadest lumetõrje ja liivatamise küsimuses andis abilinnapea Kalvi 
Märtin. Iga krundi omanik peab ise tagama tänava korrashoiu, või tellima tegija. Vajadusel on 
võimalik selleks toetust küsida linnavalitsuse sotsiaalametist. Helmen Kütt soovitas uurida teiste 
riikide praktikaid. Kõike võiks piloteerida. Kuidas seda probleemi lahendada? Kuhu tõmmata piir, et 
sealt maalt hakkab linn toetama. Krundi ees olev kõnnitee on lükatud krundi omanikule. Eriti suur 
probleem on selliste majade elanikel, kus elavad eakad (nt. Linda Õunapi näide) 
 
OTSUSTATI: 
Sotsiaalamet on selleks, et aidata lahendada inimeste probleeme. Seda peaks sisaldama hange ja 
sellist teenust peaks hakkama tegema. Tuleks alustada millestki ja mitte veeretada teistele.  
 
 
PÄEVAKORRAPUNKT NR 3 
Lipualuste paigutamise võimalused Kaevumäel 
 
KUULATI: 
Jaanus Kukk andis momendi olukorrast asjaliku ülevaate. Lauluväljakul on 6 lipualust, kuhu saab 
lippe üles tõmmata. Kaevumäel oleks vaja projekteerida, kuna on tegemist muinsuskaitse alaga. 
Kuhu teha. Sündmusi on erinevaid, ning seega on vaja korralikult läbi mõelda. Praegu on lava küljes 
üks lipuhoidja. Sakala keskusel on piisavalt teisaldatavaid lipualuseid. Sündmuse korraldaja peab 
läbi rääkima Sakala keskusega. Lipualused on praegu hinnastamata. Nad on väga rasked. Kuid, mis 
on see optimaalne koht, kuhu panna? Sakala keskusest saab ka infot, kust saada lipualuseid. 
Rendihinnad tõusevad 2021. aastast.  
 
OTSUSTATI: 
Võtta teadmiseks saadud info. 
 
 
(allkirjastatud digitaalselt)     (allkirjastatud digitaalselt) 
Priit Kaup       Lea saareoks 
koosoleku juhataja      protokollija 
 


